



ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပှၤဂွံဝိခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယါခိၣ်ဒူသဝီပူၤ

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ

လါဖျါတြူၤအါရံၤ ၂၁၊ ၂၀၂၃န့ၣ်/ KHRG လံာ်ကတြူၤနီၣ်ဂံၢ်- 20-262-13

မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရ့ၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ- ခိဖျါလၢ ဟီၣ်လၢခဲၣ်ပီၢ် ပီၢ်ဖးထီၣ်အပီၢ် သဝီဖိတဂၤလၢ အိၣ်ဖဲလၢမုၢ်ပျီကရူာ် လူၢ်သီကီၢ်ဆၣ်အပူၤ ဘၣ်ဒိနးနးကလဲာ် လါယူၤ ၂၀၂၂န့ၣ်

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးဖဲ လူၢ်သီကီၢ်ဆၣ် မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရ့ၣ် ဖဲ လါယူၤ ၂၀၂၂ န့ၣ်န့ၣ် လီၤ. ဖဲလါယူၤ ၂၁ သီ ၂၀၂၂န့ၣ်န့ၣ် သဝီဖိတဂၤစီၤဟ--- လၢသးန့ၣ်အိၣ်၂၄န့ၣ်တဂၤလၢ အအိၣ် ရ--- သဝီ လၢမုၢ်ပျီကရူာ် လူၢ်သီကီၢ်ဆၣ် မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရ့ၣ် ယီၢ်ဘၣ်ဟီၣ်လၢခဲၣ်ပီၢ်တဖျါလၢ လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတဖၣ်တယၢသံၤ ထံကီၢ်ပၤပြးကီၢ်ကး ကရၢ (SAC) သးတဖၣ် ဒီးလီၤဝဲ ဖဲအလဲၤဃုအိၣ်တၢ်ဒီးတၢ်လၢဒီး အဒိပုၢ်ဝဲၣ်ခွါတဂၤ အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲမုၢ်သဝီဖိ တဂၤလၢ ဒီးသန့ၤထီၣ် တၢ်လုၢ်အိၣ်နီၢ်ခိသးသမူကိးနံၤဒဲး ခိဖျါဖဲတၢ်မၤတၢ်လၢ ခုးပူၤအပီၢ် အဘၣ်သဂၢၢ်ဒီး ကျိၣ်စ့တၢ် ဂ့ၢ်ကီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဒိန့ၢ်ဘၣ် ကျိၣ်စ့တၢ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤလၢ အတံၤသကိးဒီး အဘူးအတံၢ်လၢ လဲၤအိၣ်လၢ ထံကီၢ်အဂၤသန့ၣ်က့ အကဟ့ၣ်ကသံၣ်ကသီ တၢ်လၢဘၣ်ဂ့ၣ်လၢစ့ၤအဂီၢ် တယၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ.¹

(၁) တပတီၢ်- တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	မ့ၢ်ပီၢ်တၢ်ပီၢ်ဖးထီၣ်ကဲထီၣ်သး
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်န့ၣ်မုၢ်သီ	လါယူၤ ၂၁သီ ၂၀၂၂န့ၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူာ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရ့ၣ်)	ရ--- သဝီ လၢမုၢ်ပျီကရူာ် လူၢ်သီကီၢ်ဆၣ် မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရ့ၣ်

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်အိၣ်ဖဲ ယူၤလဲၤ ၂၀၂၂န့ၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆုၤဟ့ၣ်ထီၣ်အိၣ်လၢ လီၢ်ကဝီၤပှၤမၤ သကိးတၢ်တဂၤ ဖဲ မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရ့ၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအိၣ် လၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ် မၤဘၣ်ဒိ ပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ် အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤဟ့ၣ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတံၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအိၣ်လၢအဝဲ နီၢ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ကွဲးရဲပုးအါထီၣ်အိၣ် ဖဲပဲနီၣ်မၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ န့ၣ်လီၤ.

ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤ	
မံၤ	စီၤဟ---
သးနံၣ်	၂၄ နံၣ်
မ့ၢ်/ ခွါ	ခွါ
ကလုာ်	ကညီ
ဟံၣ်ဖီဖီဖိ အိၣ် / တအိၣ်	တအိၣ်
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	ပှၤထူၣ်ခဲး
တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ	မိၢ်လုၢ်ပၢ်လၢ
တၢ်ဟံၣ်မူဒါ/ လီၢ်လၢ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	ရ--- သဝီ လၢၢ်မုၢ်ပျီၣ်ကရူၢ် လုၢ်သီကီၢ်ဆၣ် မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရ့ၣ်

ပှၤလၢအမၤအပယုဲတၢ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၢ်လၢ	သုးကျိၤ/ သုးရ့ၣ် / သုးတြီၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၢ်ကျဲး သုးကလၢၤ	အခိၣ်အမံၤဒီးလီၢ်လၢ
တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ	SAC သုးဖိ (ဘၣ်တၢ်တယၢ်)	SAC ထီးမုၢ်ပျီၣ်မဲးသုးကလၢၤ	တသ့ၣ်ညါ

(၂) တပတီၢ်- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရဲးပှၤပှၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.
 KHRG ပျီၣ်ပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိ မၤတၢ်ထံၣ်လိၤသံကွၢ်ဒီး စီၤဟ--- ဖဲ လါယူၤလဲ ၂သီ ၂၀၂၂နံၣ် ဖဲအကူၤစါယါဘျါသးဖဲ အ--- က
 သံၣ်ဒါးလၢ အအိၣ်သ့ၣ်လီၤသးဖဲ နီၣ်ယိထံၣ်ကရူၢ်ပှၤန့ၣ်လီၤ.

၂. ကွဲးနီၣ်ပှၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတၢ်စုာ်စုာ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမုၢ်အတီၤလၢကျဲးဒဲးလဲၣ်.
 ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အနီၢ်ကစၢ် ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ဃး မ့ၢ်ပီၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးန့ၣ်လီၤ.

(၃) တပတီၢ်- ပၢ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပွဲးပွဲးတက့ၢ်

ပၢ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပွဲးပွဲးတက့ၢ်.
 ဖဲလါယူၤ ၂သီ ၂၀၂၂နံၣ် ဂီၤခီ ၉း ၂၅ မံးနံးအဆၢအတီၢ်န့ၣ် သဝီဖိပိၤခွါ စီၤဟ--- လၢသးနံၣ်အိၣ် ၂၄နံၣ်တၢ်လၢ အအိၣ်
 ရ--- သဝီ လၢၢ်မုၢ်ပျီၣ်ကရူၢ်, လုၢ်သီကီၢ်ဆၣ်, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရ့ၣ် ယီၢ်ဘၣ် M-14 ဟီၣ်လၢခဲၣ်ပီၢ်တဖျါ ဖဲအလဲၤဃုအိၣ်တၢ်ဒီး
 တၢ်လၢဒီး အဒိပုၢ်ဝဲၣ်ခွါ ဃ--- အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒိဖျါလၢ မ့ၢ်ပီၢ် ပီၢ်ဖးထီၣ်အဃိ အခိၣ်ထွဲတကပၤ ဘၣ်ဒိဝဲးနးနးကလဲၣ်

န့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢ မ့ၣ်ပီၢ်အကူအခီ အိၣ်ကတၢၢ်ထီၣ်အယီၤ အခိၣ်ထွဲတကယၤစ့ၢ်ကီး ဘၣ်ဒိတဆံးတက့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ထံကီၢ်ပၤပြဲး ကိၣ်ကးကရၢ (SAC) သုးဖိတဖၣ် (လီၤကဝီၤ သဝီဖိတဖၣ် တယၢ်ဝဲ) ဒီးလီၤဝဲမ့ၣ်ပီၢ်ဖဲ တယီၢ်လူၢ်တၢ်လီၤ (အအိၣ်ဘူးဒီး ရ--- သဝီ မ့ၢ်လၢ SAC မၤတၢ် ဟူးတၢ်ဂဲၤ ဖဲဟီၣ်ကဝီၤဖဲန့ၣ်) န့ၣ်လီၤ. မ့ၣ်ပီၢ် ပီၢ်ဖးထီၣ်ဝံၤ စီၤဟ--- အဒိပုၢ်ဝဲခွါ ဘိၣ်တၢ်ဃာ် အခိၣ်ဘၣ်ဒိ ဒ်သိးအသ့ၣ် တလီၤလၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဝံၤအလီၢ်ခံ ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိ အဒိပုၢ်ဝဲခွါ က့ၤယိၣ်ဆုၢ် က့ၤအိၣ်ဆူ ရ--- သဝီန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်က့ၤဟးလၢသဝီ ကအိၣ်တန့ၣ် ရံၣ်ဃာ်ဃာ်န့ၣ်လီၤ.

အဝဲသ့ၣ်က့ၤတုၤလၢ သဝီပူၤဝံၤအလီၢ်ခံ သဝီဖိတဖၣ်လဲၤယိၣ်ဆုၢ် ပုၤဘၣ်ဒိတကၤအံၤလၢအခိၣ် (ကအိၣ်တန့ၣ်ရံၣ်ဃာ် ဃာ်) ဆူ အ--- ကသံၣ်ဒါးလၢ အအိၣ်သ့ၣ်လီၤသးဖဲ နီၣ်ယိၤထီၣ်ကရူၢ် လူၢ်သီကီၢ်ဆၣ်လၢ အဒီးကူၤယါဘျါသးအဂီၢ်န့ၣ် လီၤ. အဝဲ လဲၤတုၤလၢကသံၣ် ဖဲ ဟါဒီ ၄၀၀ န့ၣ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢယူၤ ၂၂သီ ၂၀၂၂ နံၣ်ဂီၤဒီအဆၢကတီၢ် ကသံၣ်သရၣ်လၢ တၢ်ဆါဟံၣ်တဖၣ် ဒိၣ်တူၢ်အခိၣ်ထွဲလၢ အခိၣ်လ့ၢ်ခိၣ်ဖိလၢန့ၣ်လီၤ. ဖဲကသံၣ်ဒါးန့ၣ် ကသံၣ်ဒီး ကသံၣ် တၢ်ပီးတၢ်လီၤ တယၢ်ဘၣ်အယီၤ ပုၤဆါအနီၢ်ကစၢ် ဘၣ်ပုၤကသံၣ်လၢ အလိၣ်ဘၣ်ဒီး လီၤလၢစု ၂၀၀၀ ဘးန့ၣ်လီၤ. ဖဲပုၤတူၢ် ဘၣ်တၢ် လိၣ်ဘၣ်ဝဲ သ့ၣ်ဘိၣ် သၢဘိၣ်တုၤ လွံၢ်ဘိၣ်လၢ ကသီသ့ၣ်အဂီၢ် ဖဲအဝဲဖဲသးအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢအကဖဲး သးအဂီၢ် အသကိးတဖၣ် မၤဘူၣ်အိၣ်သ့ၣ်ဒီး ဟ့ၣ်ကျိၣ်စ့တၢ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤတနီၤ စ့ၢ်ကီးန့ၣ်လီၤ. ကသံၣ်သရၣ်လၢ အိၣ်တၢ် ဆါဟံၣ်တဖၣ် ထုးထီၣ်က့ၤဝဲ မ့ၢ်ပီၢ်အကူၢ်အခီလၢအခိၣ်စ့ၢ်တကယၤ ဖဲအဝဲလဲၤထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. စီၤ ဟ--- အိၣ်လၢတၢ်ဆါဟံၣ်တၢ်တံၢ်တံၢ်ယိၤလၢ စးထီၣ်လၢ လၢယူၤ ၂၁သီ တုၤ လၢနီၣ်ဝဲဘၣ် ၂၀၂၂ နံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ် အဆၢကတီၢ် အဒိပုၢ်ဝဲခွါ ဃ--- လဲၤအိၣ်ခိးကွၢ်ထွဲအိၣ်လၢ တၢ်ဆါဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. (အဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲ ဒိၣ်တူၤသံၣ် ကဟးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ). ဖဲလၢဒါစဲဘၣ် ၂၀၂၂နံၣ်န့ၣ် မ့ၢ်လၢသုးဖိစ့ကဝဲတဖၣ်အကျါ တၢ်ဒုးတၢ်ယၤအိၣ် ထီၣ်ခိးကွၢ်ကွၢ်အယီၤအဝဲဒီး သဝီဖိလၢအဂၤတဖၣ် ဘၣ်ဃ့ၢ်အိၣ်ကမ့ၢ်ဝဲဒီး အခိၣ်လၢအဘၣ်ဒိစ့ၢ်ကီးတဘျါဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

အဘူးအတၢ်အိၣ်လၢ ထံကီၢ်အဂၤတဖၣ် ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤအိၣ်ကျိၣ်စ့ လၢကသံၣ်ပုၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ် ဒီးန့ၢ် ဘၣ်စု ၁၀၀၀ ဘးလၢ ကရူၢ်ဟ့ၣ်လီၤအိၣ်စ့ၢ်ကီးန့ၣ်လီၤ. သန့ၣ်ကွၢ် ကျိၣ်စ့တၢ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤလၢအဒီးန့ၢ်ဘၣ်န့ၣ် တယၢ်လၢ အကသံၣ်ပုၤအဂီၢ်န့ၣ်ဘၣ်. အတဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဒီး ကျိၣ်စ့တၢ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤလၢ တၢ်ကရၢကရိတဖၣ်အအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

စီၤဟ--- အခိၣ်လီၤမၤတကယၤအယီၤ အအိၣ်ဒီးတၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲလၢ ကဟးထီၣ်က့ၤလီၤဒီး ဖဲးတၢ်မၤတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲအိၣ် လၢအစၢ်ခိၣ်ဒီး အဘၣ်ဒီးသန့ၤထီၣ် အတၢ်လုၢ်အိၣ်နီၣ်ခိၣ်သးသမူလၢ ဖဲးတၢ်မၤတၢ်လၢအုးပူၤန့ၣ်လီၤ. လၢဟံၣ်ဖိဃီဖိအပူၤ ဒ်ဖိ လၢအဆံးကတၢ်တကၤအသိး အဘၣ်ကွၢ်ထွဲဝဲ အမိအပါန့ၣ်လီၤ. သန့ၣ်ကွၢ် တၢ်ကဲထီၣ်သးဒီးအိၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ် အမိအပါ ဘၣ်ကွၢ်ထွဲအိၣ်ဒီး တၢ်အံၤလၢအမိအပါကျိၣ်စ့တကယၤ ကဲထီၣ်တၢ်ဝဲတၢ်ယိၣ်ဃၢလၢ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ် တၢ်တဲဝဲလၢ ဒ်ပုၤသးစၢ်တကၤအသိး အခိၣ်လီၤမၤတကယၤအံၤ ကဲထီၣ်တၢ်သးဟးဂီၤဖးဒိၣ်လၢ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

SAC ထီးမုၢ်ပျါမဲးသုးသုးကလၢန့ၣ် အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးအဘူးဒီး ရ--- သဝီအိၣ် အနံၣ်ဖးယံၣ်(တချူးလၢပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိ အိၣ်ဖျဲၣ်ထီၣ်) လံၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိလၢအအိၣ်ဖဲန့ၣ်တဖၣ် ဟံၣ်ဖျါထီၣ်အတၢ်ဘၣ်သးလၢ SAC သုးဖိတဖၣ်အဟးထီၣ်လၢ အဝဲသ့ၣ်ဟီၣ်ကဝီၤအပူၤ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. သန့ၣ်ကွၢ် SAC သုးဖိတဖၣ် မၤအါထီၣ် သုးအတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤဒ်သိး တၢ်ဟးဆုးတၢ် တၢ်ဒီးလီၤမ့ၣ်ပီၢ် ဒီး ခးလီၤကျိၣ်ဖးဒိၣ်လၢ သဝီဖိတဖၣ်ဖဲအိၣ်မၤအိၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတဖၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးလၢ ကလဲၤ မၤတၢ်လၢ အဝဲသ့ၣ် အုးပူၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢ သဝီဖိတဖၣ် တၢ်အိၣ်အိၣ်တယၢ်လၢ ကလဲၤဒီဖျါအတၢ်အိၣ်မူဒီတနံၣ်ကျါန့ၣ် ဘၣ်အယီၤ အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ဃ့ၢ်လီၤအိၣ်ဆိ ပုၤဟုးသးန့ၣ်လီၤ.

ပုၤဘၣ်ဒီးဒီးမ့ၣ်ပီၢ်ဒီး သဝီဖိအဂၤတဖၣ်လၢ အအိၣ်လၢသဝီပူၤန့ၣ် တထီၣ်ဘၣ် မ့ၣ်ပီၢ်အတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်တၢ်သိၣ်လိနီတ

ဘျီဘၣ်. လီၢ်ကဝီၤသဝီသးပှၢ်ဒီး ကညီဒီကလုၤစၢ်ဖှိၣ်ကရၢ (KNU) ခိၣ်နၢ်တဖၣ် ဟ့ၣ်ပလီၢ်သဝီဖိဘၣ်ဃး တၢ်လီၢ်မ့ၣ်ပီၢ်အိၣ် အါအါဂီၢ်ဂီၢ်သနာၣ်ကွဲ SAC သုးဖိတဖၣ်ဒီးလီၢ်မ့ၣ်ပီၢ်ဖဲလဲၣ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်တသ့ၣ်ညါလီၢ်တၢ်ဘၣ်. အဃိ သဝီဖိတဖၣ်ဘၣ် ဟးထီၣ်က့ၤလီၤဒီး ဖဲးတၢ်မၤတၢ်လၢ တၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးအပူၤန့ၣ်လီၤ.

(၄) တပတီၢ်- တၢ်ယုန့ၢ်အခွဲး

မ့ၢ်ပှၢ်လၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖၣ် ဟ့ၣ်ပှၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤခါ, ဟ့ၣ်ပှၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ ပက သုတၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲးလဲၣ်.

ပှၢ်တူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိ ဟ့ၣ် KHRG အခွဲးလၢ ကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤန့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိန့ၢ်အိၣ်ဖဲလၢယုၤလံ ၂၁၁, ၂၀၂၂ နံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤ အံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ စီၤအ--- ကူၤစါယါဘျါသးဖဲ အ--- ကသံၣ်ဒါး န့ၣ်လီၤ. ခဲအံၤအဝဲတူၢ်ဘၣ်ဒီး တၢ်လုၢ်အိၣ်နီၢ်ခိသးသမူတၢ်ဂ့ၢ်ကီၤန့ၣ် လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- KHRG)

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိၣ်
ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်ဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘျၢတဖုလၢ အၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပှၢ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤဃါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပှၢ်ဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ် လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကဟံၣ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမ့ၢ်တဖၣ်အကလုၢ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီ ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤသ့ၣ်ဒဲၣ်န့ၣ်လီၤ.